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تعريف

جهـاز هولـر هـو جهـاز صغـر قابـل للارتـداء يمكن مـن خلاله تسـجيل وتتبع نظـم القلـب. قد يطلـب منك طبيبـك ارتداء 
جهـاز هولـر لمـدة يـوم أو يومـن. خلال ذلك الوقت، سـوف يسـجل الجهـاز كل نبضـات قلبك.

عادةً ما يتم استخدام جهاز هولر )رسم القلب( عند وجود عدم انتظام في كهرباء القلب.

يسـتخدم طبيبـك المعلومـات التـي تـم تسـجيلها عـى جهـاز هولـر لمعرفـة مـا إذا كنـت تعـاني مـن اضطرابـات في 
القلب.  نظـم 

وعـى الرغـم مـن أن ارتـداء جهـاز هولـر قـد لا يكـون مريحـاً بعض الـيء، إلا أنـه اختبار هام قـد يسـاعد طبيبك عى 
تشـخيص حالتك.

لماذا يتم إجراؤه

إذا كانـت لديـك علامـات أو أعـراض مرضيـة تشـر إلى وجـود مشـكلة في القلـب، مثـل عـدم انتظـام ضربـات القلـب أو 
نوبـات إغـاء غـر مـررة.

ومـع ذلـك، في بعـض الأحيـان لا يكتشـف تخطيـط اضطرابـات نظـم قلبـك لأن الفحـص يتـم خـلال وقـت قصـر. إذا كانـت 
العلامـات والأعـراض المرضيـة لديـك تشـر إلى أنـك قـد تكـون مصابـاً بعـدم انتظـام ضربات القلـب، فقد يـوصي طبيبك 

بارتـداء جهـاز هولـر ليـوم كامـل لمدة 24 سـاعة.

خـلال هـذا الوقـت، قـد يتمكـن جهـاز هولـر من اكتشـاف عـدم انتظـام ضربـات قلبك التـي لا يسـتطيع مخطـط كهربية 
اكتشـافها. القلب 

المخاطر

لا توجـد مخاطـر كبـرة قـد تنجـم عن ارتداء جهـاز هولر. ولكن قد يشـعر بعض الأشـخاص بانزعاج طفيـف أو تهيج بالجلد 
عنـد موضع تثبيت الأقطـاب الكهربائية.

إذا تعـرض جهـاز هولـر للبلـل فسـوف يتلـف. لذلـك لا تقـم بالسـباحة أو الاسـتحام طـوال الوقـت الـذي ترتـدي فيـه 
هولر.  جهـاز 

لا تتأثـر أجهـزة هولـر عـادةً بالأجهـزة الكهربائيـة الأخـرى. لكـن تجنب اسـتخدام أجهزة الكشـف عن المعـادن والمغانط 
وأفـران الميكروويـف والبطانيـات الكهربائيـة يمكن أن تشـوش عى الإشـارات التي تصـل من الأقطـاب الكهربائية إلى 
جهـاز هولـر. أيضًـا، احتفـظ بهاتفـك الجـوال ومشـغلات الموسـيقى المحمولـة عـى بعـد 6 بوصـات عـى الأقـل مـن 

الجهـاز لنفس السـبب.

كيف تستعد

قبـل إجـراء فحـص هولـر مبـاشرة، سـيكون لديـك موعد مـع الطبيب لركيـب الجهـاز. يجب أن تسـتحم قبل هـذا الموعد 
لأنـه بمجـرد تركيـب الجهـاز لن يمكنك الاسـتحام فلا يمكـن أن تبللـه أو تزيله للاسـتحام.

سـيضع الفنـي أقطابـًا كهربائيـة عـى صـدرك لتستشـعر نبضـات قلبك. هـذه الأقطـاب الكهربائيـة بحجم الـدولار الفضي. 
بالنسـبة للرجـال، قـد يتـم حلـق كمية صغرة من الشـعر من موضـع الأقطـاب الكهربائية للتأكـد من التصاقها بشـكل جيد.

سـيقوم الفنـي بعـد ذلـك بتوصيـل الأقطـاب الكهربائيـة بجهـاز تسـجيل باسـتخدام عـدة أسـلاك وسـيقوم بإرشـادك 
حـول كيفيـة ارتـداء جهـاز التسـجيل بشـكل صحيح حتـى يتمكن مـن تسـجيل البيانات المرسـلة مـن الأقطـاب الكهربائية. 

وجهـاز التسـجيل هـذا بحجـم مجموعـة بطاقـات اللعب.

سـيطُلب منـك الاحتفـاظ بمذكـرة مـدون بهـا جميع الأنشـطة التي تقوم بهـا أثناء ارتـداء الجهاز. من المهـم عى وجه 
التحديـد أن تسـجل في المذكـرة أي أعـراض لخفقـان القلـب، أو نقـص/ تخطي بعض ضربـات القلب، أو ضيـق التنفس، أو 

ألم الصـدر، أو الـدوار. سـتحصل عـادةً عى نموذج لمسـاعدتك في تسـجيل أنشـطتك وأي أعراض مرضيـة قد تظهر.



بمجـرد تركيـب الجهـاز وتلقـي التعليـات حـول كيفيـة ارتدائـه، يمكنـك مغـادرة عيـادة طبيبـك واسـتئناف أنشـطتك 
العاديـة.

ما الذي تتوقعه

أثناء الإجراء

فحـص هولـر غـر مؤلم وغر غـزوي. يمكن إخفـاء الأقطاب الكهربائية والأسـلاك تحـت الملابس. ويمكـن تثبيت الجهاز 
بحزامـك أو ربطـه بحـزام خـاص. بمجـرد أن تبـدأ المراقبـة، لا تنـزع جهـاز هولر – يجـب عليـك ارتدائه في جميـع الأوقات، 

حتى أثنـاء النوم.

أثنـاء ارتـداء جهـاز هولـر، يمكنـك القيـام بأنشـطتك اليوميـة المعتـادة. سـيخرك طبيبـك بالمـدة التـي سـتحتاجها 
لارتـداء الجهـاز والتـي قـد تـراوح مـن 24 إلى 48 سـاعة، وذلـك بنـاءً عـى الحالـة التي يشـتبه طبيبـك في إصابتك بها 

أو مـدى تكـرار ظهـور أعـراض اضطرابـات القلـب.

سـيطُلب منـك الاحتفـاظ بمذكـرة مدون بها جميع أنشـطتك اليومية التي مارسـتها أثنـاء ارتداء الجهاز. اكتب الأنشـطة 
التـي مارسـتها والوقـت الـذي مارسـتها فيـه بدقة. يجـب عليك أيضًـا تدوين أي أعراض تشـعر بهـا أثناء ارتـداء الجهاز، 

مثـل ألم الصـدر أو ضيـق التنفس أو نقـص/ تخطي بعض ضربـات القلب.

يمكن لطبيبك مقارنة البيانات الواردة من جهاز هولر مع مذكرتك، وهذا قد يساعد في تشخيص حالتك.

بعد الإجراء

بمجـرد انتهـاء فـرة المراقبـة، سـتعود إلى عيـادة طبيبـك لإعـادة جهـاز هولـر. سـتقوم الممرضـة أو الفنـي بإزالـة 
الأقطـاب الكهربائيـة مـن عـى صـدرك، وقـد تشـعر ببعـض الازعـاج عنـد إزالـة البلاسـر اللاصـق مـن عـى الجلـد. 

سـوف تقـوم بتسـليم المذكـرة التـي دونـت بهـا الملاحظـات أثنـاء ارتـداء الجهـاز، وعندمـا يتـم تفسـر نتائـج فحـص 
هولـر، سـيقارن طبيبـك البيانـات الـواردة مـن الجهـاز مـع الأنشـطة والأعـراض المرضيـة التـي دونتهـا.

النتائج

بعـد أن يراجـع طبيبـك نتائـج جهـاز هولـر ومـا كتبتـه في مذكرة نشـاطك، سـوف يتحدث معك عـن نتائج الفحـص الخاص 
بـك. قـد تكشـف المعلومـات الـواردة مـن جهاز هولـر عن إصابتـك بمرض في القلـب، وقد يحتـاج طبيبـك إلى مزيد من 

الفحوصات لاكتشـاف سـبب الأعـراض التي تشـعر بها.

في بعـض الحـالات، قـد لا يتمكـن طبيبـك مـن تشـخيص حالتـك بنـاءً عـى نتائـج فحـص هولـر، خاصـةً إذا لم تصُـب بـأي 
اضطـراب في نظـم القلـب أثنـاء ارتـداء جهـاز هولـر.







The recording device is about the size of a deck of cards.

You’ll be instructed to keep a diary of all the activities you do while wearing the monitor. It’s particularly im-
portant to record in the diary any symptoms of palpitations, skipped heartbeats, shortness of breath, chest 
pain or lightheadedness. You’ll usually be given a form to help you record your activities and any symptoms.

Once your monitor is fitted and you’ve received instructions on how to wear it, you can leave your doctor’s 
office and resume your normal activities.

What you can expect

During the procedure

Holter monitoring is painless and noninvasive. You can hide the electrodes and wires under your clothes, 
and you can wear the recording device on your belt or attached to a strap. Once your monitoring begins, 
don’t take the Holter monitor off — you must wear it at all times, even while you sleep.

While you wear a Holter monitor, you can carry out your usual daily activities. Your doctor will tell you how 
long you’ll need to wear the monitor. It may vary from 24 to 48 hours, depending on what condition your 
doctor suspects you have or how frequently you have symptoms of a heart problem.

You’ll be asked to keep a diary of all your daily activities while you’re wearing the monitor. Write down what 
activities you do and exactly what time you do them. You should also write down any symptoms you have 
while you’re wearing the monitor, such as chest pain, shortness of breath or skipped heartbeats.

Your doctor can compare data from the Holter monitor recorder with your diary, which can help diagnose 
your condition.

After the procedure

Once your monitoring period is over, you’ll go back to your doctor’s office to return the Holter monitor. A 
nurse or technician will remove the electrodes from your chest, which may cause some discomfort similar 
to an adhesive bandage being pulled off your skin.

You’ll turn in the diary you kept while you wore the Holter monitor. When the Holter monitor is interpreted, 
your doctor will compare the data from the recorder and the activities and symptoms you wrote down.

Results

After your doctor has looked at the results of the Holter monitor recorder and what you’ve written in your 
activity diary, he or she will talk to you about your results. The information from the Holter monitor may 
reveal that you have a heart condition, or your doctor may need more tests to find out what may be causing 
your symptoms.

In some cases, your doctor may not be able to diagnose your condition based on the results of the Holter 
monitor test, especially if you didn’t have any irregular heart rhythms while you wore the monitor.



Definition

A Holter monitor is a small, wearable device that keeps track of your heart rhythm. Your doctor may want 
you to wear a Holter monitor for one to two days. During that time, the device records all of your heartbeats.

A Holter monitor test is usually performed after a traditional test to check your heart rhythm )electrocardio-
gram( if the electrocardiogram doesn’t give your doctor enough information about your heart’s condition.

Your doctor uses information captured on the Holter monitor to figure out if you have a heart rhythm prob-
lem.

While wearing a Holter monitor may be a little inconvenient, it’s an important test that may help your doc-
tor diagnose your condition.

Why it’s done

If you have signs or symptoms of a heart problem, such as an irregular heartbeat )arrhythmia( or unex-
plained fainting, your doctor may order a test called an electrocardiogram. An electrocardiogram is a brief, 
noninvasive test that uses electrodes taped to your chest to check your heart’s rhythm.

However, sometimes an electrocardiogram doesn’t detect any irregularities in your heart rhythm because 
you’re only hooked up to the machine for a short time. If your signs and symptoms suggest that an occa-
sionally irregular heart rhythm may be causing your condition, your doctor may recommend that you wear 
a Holter monitor for a day or so.

Over that time, the Holter monitor may be able to detect irregularities in your heart rhythm that an elec-
trocardiogram couldn’t detect.

Your doctor may also order a Holter monitor if you have a heart condition that increases your risk of an 
abnormal heart rhythm. Your doctor may suggest you wear a Holter monitor for a day or two, even if you 
haven’t had any symptoms of an abnormal heartbeat.

Risks

There are no significant risks involved in wearing a Holter monitor other than possible discomfort or skin 
irritation where the electrodes were placed.

However, the Holter monitor can’t get wet, or it will be damaged. Don’t swim or bathe for the entire time 
you’re wearing your Holter monitor.

Holter monitors aren’t usually affected by other electrical appliances. But you avoid metal detectors, mag-
nets, microwave ovens, electric blankets, and electric razors and toothbrushes while wearing one because 
these devices can interrupt the signal from the electrodes to the Holter monitor. Also, keep your cellphones 
and portable music players at least 6 inches from the monitor for the same reason.

How you prepare

Just before your Holter monitor test, you’ll have a doctor’s appointment to have the device fitted. You 
should bathe before this appointment because once your monitoring begins you can’t get the monitor wet 
or remove the monitor to bathe.

A technician will place electrodes that sense your heartbeat on your chest. These electrodes are about the 
size of a silver dollar. For men, a small amount of hair may be shaved to make sure the electrodes stick.

The technician will then connect the electrode to a recording device with several wires and will instruct you 
on how to properly wear the recording device so that it can record data transmitted from the electrodes. 



Holter Monitor
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